
5 اقتصاد

خبر ویژه

۲ خبر مهم از مجتمع فولاد صنعت بناب 
کسب تندیس زرین

 رضایت مندی مشتری
 ثبت ۷ رکورد جدید تولید در  اردیبهشت 

مجتمع فولاد صنعت بناب در ســال «تولید،  �
پشــتیباني ها و مانع زدایي ها»، با همت،  همدلي 
و مدیریــت جهادي موفــق شــد در خردادماه، 
کســب «تندیــس رضایت مندی مشــتری» و در 
اردیبهشــت ماه هفــت رکــورد جدیــد تولید را 
ثبــت کند. به گزارش روابــط عمومی گروه مالی 
گردشــگری، در چهارمیــن اجــلاس سراســری 
رضایت مندی مشــتری با رویکــرد نقش مدیران 
اقتصادی در پیشــبرد اقتصاد مقاومتی و جهش 
تولیــد که ازســوی معــاون توســعه مدیریت و 
منابــع وزارت تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی که 
اواخر خرداد در تهران برگزار شــد، مجتمع فولاد 
صنعــت بناب موفــق به دریافــت تندیس زرین 

رضایت مندی مشتری شد.

ثبت هفــت  رکورد جدیــد تولیــد ماهانه در 
خطوط مجتمع فولاد صنعت بناب شامل رکورد 
تولید ماهانه در مجموع ذوب و نورد ۱۰۶ هزار و 
۲۸۰ تن در کل خطوط مجتمع در اردیبهشت ماه 
صورت گرفته و از  بدو تأســیس بي ســابقه بوده 
اســت.  از این میزان تولید ماهانه ۱۹ هزار و ۹۳۴ 
تن در خط ۲ نورد شــاهین، ۳۲ هزار و ۱۸۹ تن در 
خطوط نورد سهند، ماهانه ۶۲ هزار و ۱۹۵ تن در 
کل خطــوط نورد و تولید ماهانه ۲۸ هزار و ۵۸۶ 
تن در ذوب شــاهین،  ۱۵ هزار و ۴۹۹ تن در ذوب 
شــهریار و در مجموع خطوط تولیــد ماهانه ۴۴ 
هزار و ۸۵ تن در خطوط ذوب در اردیبهشــت ماه 
از بدو تأســیس این مجموعه فولادي بي ســابقه 
بوده اســت. انسجام بخشــي به تولیــد و تأمین 
مواد اولیه، اقلام مصرفي، اصلاح زیرســاخت ها 
در بخش هــاي مختلف و حرکت بــا نیاز روز در 
بهره منــدي از دانش و توان داخلي در دســتور 
کار مدیریــت مجموعه قرار گرفتــه که با نگرش 
رشد و توســعه همزمان در بخش هاي مختلف 
مجموعــه در حــال انجام اســت و بــا اولویت 
قــراردادن امور کارکنان اعم از مســائل رفاهي و 

آموزشي، صورت مي پذیرد.
نگاه ویژه به بازار مصرف داخلي و خارجي و 
برنامه ریزي براي رســیدن به سهم بیشتر از بازار 
مصرف کشور و همچنین افزایش میزان صادرات 
و توسعه بازار در کشورهاي عربي، حاشیه خزر و 
ایجاد بازارهاي صادراتي جدید از اهداف پیش رو 
خواهــد بــود. مجتمع فــولاد صنعــت بناب با 
برخورداري از نیروي متعهد، متخصص و دانش 
و توان فني بالا در حال حاضر یکي از جوان ترین 
و فعال ترین مجموعه هاي فولادي کشــور است 
که محصولات فولادي خود را با کیفیت بالا روانه 

بازارهاي داخلي و خارجي مي کند.
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گفت و گو با دکتر طهماسب مظاهری درباره انتخابات دوره پنجم شورای عالی کارشناسان رسمی دادگستری

اجحاف از طریق قانون باید به حداقل برسد

ادامه از صفحه اول

تحولات افغانستان و 
منافع ملی ما

 آمریــکا پس از ایــن حمله در دوره ای ۲۰ســاله در 
افغانســتان به صورت نظامی حضور داشت و ترامپ در 
سال گذشته خبر خروج نیروهای آمریکایی از افغانستان 
را اعلام کــرد. در هفته های گذشــته و پــس از خروج 
نیروهای نظامی آمریکا از افغانســتان طالبان عزم خود 
را برای تســلط بر بخش های گســترده ای از افغانستان  
نمایان کرد و به این ترتیب امروز طالبان بر بخش وسیعی 

از افغانستان به جز شهرهای بزرگ مسلط شده است.
۲- افغانســتان با جمعیت حدود ۳۰ میلیون نفری 
همسایه راهبردی شرق ایران به شمار می رود. افزون بر 
پیوندهای تاریخی، فرهنگی و تمدنی، دو کشور مناسبات 
اقتصــادی و اجتماعــی عمیقی دارنــد. از جمله ایران 
باوجود مشــکلات گسترده داخلی در چهار دهه گذشته 
میزبان صد ها هزار نفر از مهاجران و آوارگان افغانستانی 
بوده اســت و ضمن میزبانی فرصت های اشتغال و کار 
و تحصیــل برای بخش بزرگی از ایــن جمعیت انبوه را 
فراهم کرده اســت. همچنین در شرایط موجود بیش از 
یک چهارم واردات افغانســتان از ایران صورت می گیرد 
و ایران با حدود دو  میلیارد دلار صادرات به افغانســتان 
بزرگ ترین شــریک تجاری این کشور در سال های گذشته 
اســت. حجم صادرات ایران به افغانستان در سال های 
گذشته روند روبه رشدی داشته است. در سال های گذشته 
و پس از سیاست های آبی افغانستان برخی تنش ها در 
روابط دو کشــور روی داد. ســاخت سد های مختلف بر 
روی رودخانه ها و ممانعت از وارد شــدن حقابه ایران از 
افغانســتان بر خلاف موازین حقوقی از جمله مسائلی 
است که در سال های گذشته در روابط ایران و افغانستان 
بروز کرد. برخی سیاست گذاری های فرهنگی که ضدیت 
با فرهنگ و تمدن مشــترک تاریخی میان دو کشور از آن 
استشمام می شد، از جمله دیگر مسائل فیمابین بود که 
هرازگاهی رســانه ای می شــد. هرچند در دوره ۴۰ سال 
گذشته آگاهی و اطلاعات عمومی ایرانیان درباره اهمیت 
راهبردی افغانســتان برای کشورمان چندان مورد توجه 
دســتگاه های ذی ربط قرار نگرفت و طبــق روال جاری 
مســائل شرق کشور اعم از مســائل داخلی و نیز مسائل 

خارجی کمتر مورد توجه عمومی قرار گرفت.
۳- هرچند در دوره ریاســت جمهوری اشــرف غنی 
سیاست های آن کشور تابعی از روابط ایران و آمریکا بود 
و دولت غنی اقبال زیادی به توسعه روابط با ایران نشان 
نمی داد اما پیوندهای فرهنگــی، اجتماعی و اقتصادی 
میان ایران و افغانســتان قوی تر از آنی بود که با مواضع 
دولت افغانســتان موانــع جدی برای آن ایجاد شــود. 
به ویژه که برخی جناح های سیاســی در افغانســتان نیز 

رویکرد نسبتا مثبتی به ایران داشتند.
۴- برخــلاف جنگ هــای داخلــی افغانســتان در 
سال های ۱۳۷۴ تا ۱۳۷۹ که طالبان موفق نشد بر شمال 
و نیز بخش هایی از شــرق افغانستان تسلط یابد، به نظر 
می رسد در دور اخیر تحولات افغانستان طالبان درحال 
تصرف بخش های شمالی تر و شــرق افغانستان است. 
این وضعیت بخشی از دوستان سنتی ایران در افغانستان 
را تحت تأثیر قــرار داده و موجب تضعیف جایگاه ایران 
در آن کشــور می شود. در این شرایط ضروری است طبق 
منابع ملی کشور تلاش شود تا در رویکردی آینده نگرانه 
از اثر گذاری تحولات افغانستان در داخل کشور جلوگیری 
شود. برای این منظور دستگاه های مسئول از ظرفیت های 
کارشناسی کشور نهایت استفاده را برده تا این اثر گذاری 
به حداقل ممکن برســد. همچنین ضروری اســت تا با 
اســتفاده از ظرفیت های دیپلماتیک کشــور تلاش شود 
تا در ســاختار آینده افغانســتان موازنه سیاسی به ضرر 
نیروهای افغانستانی دوست و نزدیک به ایران از جمله 
نیروهای شــمال رقم نخورد. آیا دســتگاه های مسئول 
کشور برای مواجهه کارشناسی شده با مسائل افغانستان 
 آمادگی های لازم را دارند؟ آیا پیش بینی جامعی از منافع 
ملی کشور در حوزه های فرهنگی، اقتصادی، اجتماعی، 
مذهبی و دینی، سیاسی، نظامی و امنیتی در افغانستان 
آینده صورت گرفته اســت؟ آیا برای سرعت بخشــی به 
مذاکرات بین طرف هــای درگیر در منازعه افغانســتان 
تصمیماتی اتخاذ شده است؟ آیا تمام ظرفیت های کشور 
برای مواجهه با شرایط جدید افغانستان مورد توجه قرار 
گرفته است؟ آیا از ظرفیت های کارشناسی کشور به نحو 
مطلوبی اســتفاده می شود؟ آینده پاســخ روشنی از این 

پرسش ها را نمایان می کند.

شــرق: ســرپناه همچنان یکی از مهم ترین دغدغه 
ایرنیان است و آخرین آمارهای رسمی نیز از افزایش 
شدید اجاره و همچنین قیمت هر متر ملک حکایت 
دارد. درحالی کــه اخبــار تأیید نشــده ای از احتمال 
افزایش وام خرید مسکن حکایت دارد، این موضوع 
هنوز قطعی نشــده و در تازه تریــن خبرها، مرکز آمار 
ایران اطلاعات تازه ای از تورم در بهار امســال منتشر 
کرده  اســت. براســاس آخرین داده هــای آماری در 
بهــار ۱۴۰۰، در کرمانشــاه ۱۰.۵ درصد بیشــتر و در 
سیستان و بلوچســتان ۱۵.۲ درصد کمتر از متوســط 
کشــوری برای اجاره بهــا هزینه  کرده انــد. با توجه 
به اینکه مســکن یکی از بخش هــای مهم در بحث 
شاخص قیمت مصرف کننده است، مرکز آمار گزارش 
نرخ تورم اجاره بهای خانوارهای شــهری در سراسر 
کشــور را منتشر کرد. براســاس این گزارش، در بهار 
۱۴۰۰ شاخص قیمت اجاره بهای واحدهای مسکونی 
در مناطق شــهری، به عدد ۲۲۶ رسید که نسبت به 
فصل قبل ۷.۷ درصد افزایش داشــته است. در این 
فصل، استان کردستان با ۸.۹ درصد بیشترین و استان 
لرســتان با ۰.۶ درصد کمترین نرخ تورم فصلی را در 
بین استان های کشور داشــته اند. نرخ تورم اجاره بها 
در بهار ۱۴۰۰ نسبت به فصل مشابه سال قبل (تورم 
نقطه به نقطه) ۲۹.۱ درصد است که نسبت به فصل 
زمســتان ۱۳۹۹ (۲۸.۹ درصــد) ۰.۲ واحــد درصد 
افزایش را نشــان می دهــد. در این فصل بیشــترین 
نرخ تورم نقطه به نقطه بــا ۳۹.۶ درصد مربوط به 
استان کرمانشــاه و کمترین نرخ تورم نقطه به نقطه 
با ۱۳.۹ درصد مربوط به استان سیستان  و بلوچستان 
اســت. به عبارتــی در فصل بهــار۱٤۰۰ خانوارهای 
اســتان کرمانشاه به طور متوســط ۱۰.۵ واحد درصد 
بیشــتر از میانگین کل کشــور و خانوارهای اســتان 
سیستان و بلوچســتان به طــور متوســط ۱۵.۲ واحد 
درصد کمتر از میانگین کل کشور در بخش اجاره بها 
هزینــه کرده اند. نرخ تورم اجاره بهــا در چهار فصل 

منتهی به فصل بهار ۱۴۰۰ برابر ۲۸.۸ درصد اســت 
که اســتان همدان بــا ۳۸.۳ درصد بیشــترین نرخ 
تورم و اســتان سیستان و بلوچســتان با ۱۳.۶ درصد 
کمترین نــرخ تورم را داشــته اند. همچنین در فصل 
بهار ۱۴۰۰متوســط افزایش هزینه اجاره بها برای کل 
خانوارهایــی که تمدید قــرارداد داشــته اند، برابر با 

۳۹.۸ درصد بوده است.
وام خرید مسکن ۴۴۰ میلیون تومان می شود؟

آخریــن اطلاعات مرکز آمــار در حالی از افزایش 
تورم در حوزه مســکن حکایت دارد که حتی برخی 
کارشناســان میزان دقیق تــورم در این حوزه را بالاتر 
هم می دانند. درباره افزایــش قدرت خرید مردم در 
حوزه مسکن حالا دستگاه سیاست گذار بخش مسکن 
و بــازوی تأمین مالی آن درخواســت دو برابر شــدن 
تسهیلات خرید مســکن را به شــورای پول و اعتبار 
ارائــه داده و منتظر تصویب آن هســتند. براســاس 
گزارش مهر، در پاییز ۱۳۹۷ تســهیلات خرید مسکن 
از محل اوراق گواهی حق تقدم این تســهیلات برای 

آخرین بار افزایش یافت و به ســقف های ۱۰۰ و ۲۰۰ 
میلیــون تومان در تهران بــرای متقاضیان به ترتیب 
فــردی و زوجین، ۶۰ و ۱۲۰ میلیــون تومان (فردی و 
زوجین) در کلان شــهرها و مراکز استان ها و ۴۰ و ۸۰ 
میلیون تومان (متقاضیان فردی و زوجین) در ســایر 
شهرها رسید. این تسهیلات با نرخ سود ۱۷.۵ درصد 
و بازپرداخت حداکثر ۱۲ ســاله به همراه تســهیلات 
جعالــه مســکن ۴۰ میلیون تومانی با نرخ ســود ۱۸ 
درصد و بازپرداخت حداکثر پنج ســاله به متقاضیان 
اعطا می شود. در حال حاضر متوسط قیمت مسکن 
در تهران بر اساس آخرین گزارش بانک مرکزی ۲۹.۶ 
میلیون تومان و بیشــترین رقمی که بانک تخصصی 
بخش مســکن به خریداران مســکن می تواند کمک 
کنــد، پرداخــت ۲۴۰ میلیون تومــان از محل اوراق 
تســهیلات مسکن اســت که قدرت پوشش آن برای 
یک واحد ۵۰ متری در تهران با متوسط قیمت متری 
۲۹.۶ میلیــون تومان که به حــدود یک و نیم میلیارد 
تومان می رسد، در حدود ۴.۱ درصد این واحد و تنها 

کمی بیش از هشــت متر یک واحد مسکونی است. 
براساس شــنیده ها، دســتگاه سیاســت گذار بخش 
مســکن به همراه بازوی تأمین مالی آن به شــورای 
پول و اعتبار درخواست افزایش صد درصد تسهیلات 
خرید مسکن را داده اند؛ بالاترین مقام اجرای دستگاه 
سیاست گذار بخش مسکن، عضو شورای پول و اعتبار 
اســت. بنابراین پیشنهاد شده اســت رقم تسهیلات 
خرید مســکن فــردی و زوجین در تهــران به ترتیب 
۲۰۰ و ۴۰۰ میلیون تومان شــود کــه در این صورت، 
به همــراه وام جعاله بــه رقــم ۲۴۰ و ۴۴۰ میلیون 
تومان افزایش خواهد یافــت (در صورت تصویب). 
با ۴۴۰ میلیون تومــان، زوجین می توانند در تهران تا 
حدود ۱۰ درصد از قیمت ملک را با کمک تســهیلات 
مســکن تهیه کنند؛ این رقم، معادل حدود ۱۵ متر از 
یک واحد مسکونی اســت. ضمن اینکه رقم اقساط 
این تسهیلات در صورتی که مدت زمان بازپرداخت آن 
همچنان ۱۲ ســاله و با نرخ ســود ۱۷.۵ درصد باشد، 
بیش از شــش میلیون و ۶۰۰ هزار تومان خواهد بود. 
کارشناسان اقتصاد مســکن معتقدند افزایش سقف 
تســهیلات خرید مسکن بدون افزایش تولید، به تورم 
این بخش منجر خواهد شد؛ به خصوص که در حال 
حاضر دفاتر واســطه های ملکی و مشــاوران املاک 
با کمبود شــدید عرضه فایل های با قیمت مناســب 
روبه رو بوده و این موضوع به تشــدید قیمت مسکن 
به دلیــل تورم انتظاری مالــکان دامن می زند. این در 
حالی اســت که محمد اسلامی پنجم آبان ۱۳۹۹ در 
یک برنامه زنده رادیویی افزایش ســقف وام مسکن 
را به طــور تلویحی رد کرد و گفته بود: نگرانی ما این 
اســت که از اقداماتی که خودش تورم زاست، پرهیز 
کنیم؛ چون اثرات روانی اش ما را گرفتار می کند. فعلا 
برنامه این اســت که کار را بیشــتر و پرحجم تر پیش 
ببریم. اســلامی تأکیــد کرد: به دنبال آن هســتیم تا 
بتوانیم آســیب پذیری هایمان را از تورم های هیجانی 

غیر عادی کاهش دهیم.

دادگستری  رســمی  کارشناسان  سراســری  انتخابات 
به  منظور انتخاب اعضای شــورای  عالی کارشناســان 
رسمی دادگستری آغاز خواهد شــد. این انتخابات که 
هر چهار ســال یک بار برگزار می شود، جنب وجوشی در 
فضای کارشناســی به وجود آورده و نامزدان عضویت 
در این شورا، در حوزه های انتخابیه مربوط به خود، در 
تلاش اند که آرای موافق کارشناســان رأی دهنده را به 

سود خود جلب و جذب کنند.
برای آشــنایی با این فرایند و حواشی آن گفت وگویی 
کرده ایم با جناب آقای دکتر طهماسب مظاهری، رئیس 
شورای  عالی دوره چهارم که وظیفه برگزاری انتخابات 

پنجمین دوره شورای  عالی را برعهده  دارند.

  آقای دکتر مظاهری، تشکر می کنم که گفت وگو  �
با «شرق» را پذیرفتید.

من هم از «شرق» و جناب عالی تشکر می کنم.
انتخابات  � برگــزاری  مــا  گفت وگوی   موضــوع 

پنجمین دوره شــورای  عالی است؛ ولی پیش از آن 
بفرمایید که آیا قصد دارید آزمون پذیرش کارشناس 

را هم به زودی انجام بدهید؟
همین طور اســت. آخرین آزمون پذیرش کارشناس 

در ۱۳۹۸ برگزار شده و امسال هم برگزار خواهد شد.
 در چه مرحله ای هستید؟ �

تمام  کارهای مقدماتی انجام  شــده، از همه مهم تر 
اینکه دفترچه ثبت نام را آمــاده کرده ایم و کانون های 
اســتان ها (۳۱ کانون) نیازهای خود را اعلام کرده اند. 
در حال حاضر ســرگرم تهیه سؤال ها هستیم و به زودی 
برگزاری پذیرش کارشــناس را در رســانه های گروهی 

اعلام خواهیم کرد.
  اگر موافق هســتید، به انتخابات شورای  عالی  �

بپردازیم.
بفرمایید. من آماده ام.

 انتخابات در چه روزی برگزار خواهد شد؟ �
روز جمعه ۱۵ مرداد ۱۴۰۰ در سراسر کشور.

 درباره این انتخابات بیشتر بفرمایید. �
ایــن انتخابات، مطابــق قانون کانون کارشناســان 
رسمی دادگستری، هر چهار سال یک  بار برگزار می شود. 
هــدف از برگــزاری آن انتخاب اعضای شــورای عالی 

کارشناسان رسمی است که ۱۸ نفر هستند.
 این ۱۸ نفر چه وظایفی دارند؟ �

وظایف شان زیاد اســت؛ ولی در «سیاست گذاری» 
و «نظارت» و «تدوین نظام نامه ها و ضوابط» می شــود 
آنهــا را خلاصه کــرد. برگــزاری آزمون بــرای گرفتن 
کارشناس جدید و برگزاری انتخابات شورای  عالی هم 
از صلاحیت های این شوراســت. بــر انتخابات اعضای 
هیئت مدیره های ۳۱ کانون سراســر کشــور هم نظارت 

حضوری می کند.
  با توجه به اینکه تعداد کانون ها ۳۱ کانون است  �

و شورای  عالی فقط ۱۸ عضو دارد؛ بنابراین برخی 
از کانون ها در شورای  عالی نماینده ندارند.

قانون به همین ترتیب تعیین کرده اســت. در زمانی 
کــه قانون تدویــن و تصویب  شــده (۱۳۸۱) ۳۱ کانون 
نداشــته ایم. انتخاب کننده ها هم کارشناســان سراسر 

کشور هستند.
 در حال حاضر کارشناسان رسمی دادگستری چند  �

نفر هستند؟

طبــق آخرین آمــار ۲۶هزارو۵۴۳ نفــر. دوهزارو 
۸۰۳ نفر هــم کارآموز داریم که پــس از پایان دوره 
کارآموزی و تشــریفاتی که در قانون پیش بینی شده، 
به جرگه کارشناســان خواهند پیوســت. نزدیک به 
چهار هزار نفر هم در آزمون ۱۳۸۸ برگزیده شده اند 
کــه در حال حاضر مراحــل مختلف تعیین شــده در 
قانــون را می گذرانند و به تدریــج دوره کارآموزی را 

شروع می کنند.
 چند حوزه انتخابیه پیش بینی کرده اید؟ �

۵۰ حوزه.
 با کرونا چه می کنید؟ �

از  به ویــژه  کشــور،  سراســر  در  همکارانــم  از 
هیئت مدیره های کانون های استان ها خواهش کرده ایم 
که تمامــی دســتورالعمل های صادرشــده را رعایت 
کنند و در حوزه هایی که حضور پرشــمار کارشناســان 
پیش بینی می شــود، با گذاشــتن صندوق های بیشــتر 
ترتیبی بدهند که تجمع ایجاد نشود. تلاش می کنیم که 

مشکلی پیش نیاید.
 نظارت بر حســن انجام انتخابــات بر عهده چه  �

کسانی است؟
اصــولا برگــزاری انتخابات بر عهده شــورای  عالی 
اســت؛ بنابراین ســازوکار نظارت را نیز شــورای  عالی 
تعیین می کند. برای هر حوزه از میان کارشناســانی که 
خودشــان داوطلب عضویت در شــورای عالی نیستند، 
ســه نفر تعیین  شــده اند که همراه با دو عضو منتخب 
از هیئت مدیــره کــه آنها نیز نباید خودشــان داوطلب 
عضویت در شورای عالی باشند، از ابتدا تا انتهای فرایند 
رأی دادن و بعد هم شــمارش آرا و تهیه صورت جلسه 
و اعلام ســریع به شــورای عالی (در تهران) را نظارت 

می کنند و انجام می دهند.
 کارآموزان در انتخابات شرکت می کنند؟ �

در قانون پیش بینی نشده. مجاز نیستند.

 چند نفر از کارشناســان سراســر کشــور برای  �
عضویت در شورای   عالی نامزد شده اند؟

در حــدود ۲۵۰ نفر. البته این ۲۵۰ نفر باید مراحلی 
را بگذرانند تا شــورای  عالی رسما صلاحیت آنان برای 

نامزد بودن را تأیید کند.
 برگردیــم بــه شــورای  عالــی. ۱۸ نفــر عضو  �

شورای عالی، با توجه به اینکه ۳۱ کانون در سراسر 
کشور دارید چگونه انتخاب می شوند؟

تعداد کارشناســان استان ها مســاوی نیست. برای 
نمونه تهران  ســه هزارو ۷۹۵ نفر کارشناس دارد؛ ولی 
ایلام ۱۸۱ نفر. اصفهان  دوهزارو ۶۹۹ کارشــناس دارد؛ 
اما در خراسان جنوبی۲۵۰ نفر کارشناس داریم. ترتیب 
کار این گونه اســت که ۳۱ اســتان را طوری دسته بندی 
می کنیــم که ۱۸ گروه شــوند و تعداد کارشناســان هر 
گروه، با توجه به نســبت کارشناســان آن گروه تعیین 
می شــوند. مثلا اســتان های تهران و البرز و قم در یک 
گروه قــرار می گیرند و چهار نماینده در شــورای  عالی 
دارند. آذربایجان  شرقی و زنجان یک نماینده در شورای 

 عالی دارند.
 بــه گمان من به اســتان های کوچــک اجحاف  �

می شود!
با شما درباره مناســب بودن کلمه اجحاف موافق 
نیســتم؛ ولی بــا قانون موجــود راهی جــز همان  که 
در حال حاضــر عمل می کنیم، وجود ندارد. نمی شــود 
اســتانی را که دوهزارو ۵۰۰ کارشناس دارد، با استانی 
که ۲۵۰ کارشناس دارد، مساوی قرار داد. مشکل را باید 
در اصلاح قانون حل کرد و شــیوه ای را پیش گرفت که 
آنچه شــما «اجحاف» می گویید، به حداقل برسد؛ ولی 
در هر حال «تفاوت» وجود خواهد داشــت. این تفاوت 
ناشــی از شمار جمعیت استان هاســت و در نتیجه در 
تعــداد کارشناســان آنها. جمعیت اســتان خراســان 
رضوی در حدود ۶/۵ میلیون نفر است و استان سمنان 

در حدود ۷۰۰ هزار نفر. در انتخابات مجلس شــورای 
اسلامی هم این تفاوت دیده می شود.

 انتخابات شورای عالی ۱۵ مرداد اینترنتی است؟ �
متأسفانه نه! بسیاری از اســتان ها آمادگی کامل 
برای برگــزاری انتخابات به  صــورت اینترنتی دارند. 
در خود شورای  عالی ســامانه ها و برنامه هایی برای 
انتخابات اینترنتی آماده  شــده است؛ ولی با توجه به 
وضعیــت قطع برق و قطع یا ضعیف و قوی شــدن 
دائمی اینترنت نمی توانستیم روی انتخابات اینترنتی 
حســاب کنیم. همین چند روز پیش، مجمع قانونی 
اســتان کرمانشــاه، با اینکه همه تــدارکات را دیده 
بودند، برگزار نشــد؛ چون قطع بــرق و اینترنت همه 
را مفلوج کرد یا در همین انتخابات ریاست جمهوری 
دیدیــد که با وجــود فراهم بودن همــه امکانات در 
اختیــار دولت، باز هم در ســاعات اولیــه انتخابات 
مختل شــد. ما نه به اندازه دولت قدرت داریم و نه 
امکانات برق و اینترنت کشور از ما حرف شنوی دارد؛ 
بنابراین، با کمال تأســف و ابراز شرمســاری در برابر 
همکارانی که زحمات زیادی برای برگزاری انتخابات 
سراسری به  صورت اینترنتی کشیدند، انتخابات را به 
همان صورت ســنتی برگزار می کنیم؛ یعنی مراجعه 

حضوری و انداختن رأی در صندوق.
نامزدان عضویت در شورای  عالی، تبلیغات  �  آیا 

هم می کنند؟
درمورد خودشــان آزادند که تبلیغ کنند؛ ولی اجازه 
ندارند رقیبان خود را تخریب کنند. شخصا از همکارانم 
در سراســر کشــور خواهش کرده ام که فقــط درباره 
خودشــان و سوابق و قابلیت ها و برنامه های خودشان 

حرف بزنند.
 عضویت در شورای  عالی چه مزایایی دارد؟ �

اگر منظورتان مزایای مادی و مالی اســت، عضویت 
در شورای  عالی افتخاری است.

اجاره بهاى شهرهاى مختلف در بهار 1400 چقدر بود؟

رنا
 ای

س:
عک

رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز:
با قاچاق واکسن فایزر 

روبه رو نبودیم
ایلنا: رئیس ســتاد مبــارزه با قاچــاق کالا و  �

ارز بــا بیان اینکــه در برخورد با دانه درشــت ها 
هیــچ مشــکلی نداریم، گفت:  دانه درشــت ها و 
یقه ســفید ها در بخــش قاچاق شناســایی و به 
مراجع قضائی معرفی شــدند و اعداد و ارقام و 
پروند ه ها مشــخص هســتند. او با تأکید بر اینکه 
در مبارزه با دانه درشــت ها هیچ مشکلی نداریم، 
ادامه داد: در این زمینه از دســتگاه های مختلف 
هم مطالبه گری می کنیــم. برخی از پرونده ها در 
قــوه قضائیه قطعیت پیدا کرده بــود اما در اجرا 
مانــده بود که پیگیر تمام ایــن پرونده ها بوده ایم 
و توانســتیم آنها را به اجرا برسانیم. رئیس ستاد 
مبارزه با قاچاق ارز و کالا در پاسخ به این سؤال که 
آیا «مهدی جهانگیری» هم در بحث قاچاقچیان 
یقه ســفید  بود، گفت: خیر، جهانگیری قاچاقچی 
ارز یقه ســفید نبــود. مؤیدی خرم آبــادی درباره 
تصاویــری که از ورود واکســن فایــزر به صورت 
قاچاق به کشور منتشر شد و انتشار اخباری مبنی 
بر تزریق واکســن فایزر در تهــران اظهار کرد: ما 
تا کنون با موردی از قاچاق واکســن فایزر مواجه 
نبودیم.  ممکن اســت فردی در سفر از کشورهای 
خارجی واکســن را در داخل کلمن آورده باشــد 
که قاچاق محســوب نمی شــود. وی با اشاره به 
راه اندازی ســامانه ای برای واردات واکسن کرونا 
افزود: در بحث واکســن کرونا با ســامانه ای که 
راه اندازی کرده ایم، مســیر این واکســن از نقطه 
ورود، توزیــع و تزریــق رصــد می شــود و حتی 
می دانیم که کدام واکسن به بدن چه کسی تزریق 

شده  است. 

خبر

نامه توکلی به شریعتمداری درباره 
پرداخت های نامتعارف در شستا

مهر: احمــد توکلی، رئیــس هیئت مدیره دیده بان  �
شفافیت و عدالت با ارسال نامه ای به وزیر کار، تعاون 
و رفاه اجتماعی خواســتار پاســخ گویی وی در مورد 
پرداخت های نامتعارف به برخی از مدیران شستا شد. 
براساس اعلام سازمان دیده بان شفافیت و عدالت، این 
سازمان در روزهای گذشته با پیگیری از دفتر مدیرعامل 
شستا، دکتر رضوانی فر، خواستار توضیح دراین باره شد 
که باوجود ادعای ایجاد شفافیت در مجموعه شستا، 
ســازمان مذکور از ارســال توضیح طفره رفت که این 
خــود گواهی بر عدم شــفافیت در مجموعه اســت. 
در نامه توکلی به شــریعتمداری آمده اســت: لیستی 
نشان می دهد که افراد خاصی در مجموعه مدیریتی 
شستا تحت عنوان های مشاور و دستیار به کار گمارده 
شده اند و بدون استحقاق، دریافتی های هنگفت دارند. 
دســتور فرمایید مســتند قانونی این پرداخت ها، دلیل 
به کارگیری، میزان و نحوه کارکرد به کارگرفته شــدگان 

سریعا به این سازمان مردم نهاد گزارش شود. 

خبر

هر
: م

س
عک


